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Sted, Nuuk  dato.20.07.2020 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Inatsisartuts Forretningsorden fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Har Naalakkersuisut et overblik over størrelsen på afgifter, betalinger og bøder med 

mere som tilfalder staten, der opkræves af borgerne i Grønland?  

2. Hvilke økonomiske og administrative konsekvenser er der, hvis Naalakkersuisut 

pålægges at tage kontakt til Staten for at sikre der ikke betales afgifter, betalinger 

og bøder til Staten, i Grønland?  

3. Hvilke økonomiske og administrative konsekvenser er der for det offentlige og de 

private, hvis Landstingslov nr. 8 af 31. oktober 1987 om stempelafgift ophæves? 

(Medlem af Inatsisartut, Pele Broberg, partii naleraq)  

 

 

Begrundelse:  

For at sikre borgerne får mest ud af samfundets økonomi i Grønland, er det vigtigt Staten 

ikke unødigt benytter økonomiske sanktioner der tilfalder Staten. 

Blandt andet har der på sociale medier været klager over fartbøder på 6.000kr, der opkræves 

af Politiet.  

 

For at øge det økonomiske incitament til at anskaffe sig eget hus, og fordi undtagelserne for 

stempelafgifter angivet i §9 i Landstingslov nr. 8 af 31. oktober 1987 om stempelafgift, kan 

virke uoverskuelige med alle undtagelserne for de private, så er det på tide at se på hvad 

afskaffelsen af stempelafgifter vil gøre for samfundsøkonomien. 

 

Svar udbedes inden ti arbejdsdage.  

 

 


